
PROTOKÓŁ   Nr 8/2011
  z posiedzenia Komisji ds. Budżetu i Inwestycji 

z dnia 9 marca  2011 r.  

Obecni: 

1. Mirosław Sobczak        -  Przewodniczący Komisji
2. Mirosław Szczotka       -  Członek Komisji
3. Włodzimierz Paweł Fydryszek   -  Członek Komisji
4. Włodzimierz Feliks Malinowski -  Członek Komisji
5. Kamil Paweł Laskowski  -  Członek Komisji
6. Aleksandra Świeżak  - Członek Komisji

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Waldemar Banaszek  - Zastępca Burmistrza
2. Rafał Roguski  - pracownik Wydziału ID i ds. zamówień publicznych.
3. Jerzy Nowak    - kierownik wydziału UGK
4. Halina Kusak   - Skarbnik Gminy 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i zaproponował następujący 
porządek : 

1. Przyjęcie protokółu z poprzedniego posiedzenia Komisji.
2. Omówienie wniosków zgłoszonych  przez radnych do budżetu na 2011 r na  
    IV Sesji Rady.
3. Omówienie wniosków złożonych do budżetu przez dyrektorów 2 placówek 
     oświatowych tj. szkoły podstawowej w Tłuszczu i zespołu szkół w Mokrej 
     Wsi.
4.  Sprawy bieżące.
 
Proponowany porządek został przyjęty.

Ad 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji po odczytaniu przez 
Przewodniczącego został przyjęty. 

Ad2. Komisja przeprowadziła dyskusję  odnośnie  wniosków  zgłoszonych 
przez radnych na Sesji tj. wniosku zgłoszonego  przez radnego Tadeusza Sasina 



w sprawie wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz 
3  inwestycji:
1) budowy hali sportowej przy szkole podstawowej w Tłuszczu ,
2) budowy zbiornika retencyjnego w  Tłuszczu ,
3) budowy przedszkola po drugiej stronie torów, 
oraz wniosku zgłoszonego przez radnego Szydlika, w którym zwraca się o 
wskazanie szczegółowe, na co mają zostać wydane środki  z działu 600 rozdział 
60016  paragraf 6050 zamieszczone w uchwale budżetowej na 2011 r. wraz z 
zawartym w treści wniosku wykazem inwestycji drogowych do wykonania, a w 
przypadku nie wystarczających środków finansowych na te inwestycje, Pan 
Burmistrz winien poinformować o tym Komisję Budżetu i Inwestycji i wspólnie 
się zastanowić nad znalezieniem innych źródeł finansowania . 
Wniosek stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu.
W dyskusji uczestniczył Zastępca Burmistrza, który wyraził stanowisko, że te 
inwestycje są na pewno zasadne i potrzebne mieszkańcom, ale Gmina nie może 
się zadłużać, chyba że będą  możliwości pozyskania środków z zewnątrz.
Powinniśmy się spotkać wspólnie  Burmistrz, Radni , Pani Skarbnik i 
pracownicy merytoryczni, stworzyć zespół i opracować na podstawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, Wieloletni Plan Inwestycyjny  na najbliższe 
4 lub 8 lat .Wykonać analizę całego planu finansowego z poprzednich 4 lat, 
zaplanować, określić priorytety, przeanalizować ile można na daną inwestycję 
przeznaczyć środków  własnych , ile z kredytu lub pożyczki itd..i przystąpić do 
realizacji danej inwestycji, najlepiej realizować te, na które można pozyskać 
środki z zewnątrz. W trakcie opracowania  jest  wniosek  inwestycyjny, który 
będzie musiał  wypełnić każdy, kto zgłosi daną  inwestycje do realizacji. 
Wniosek będzie zawierał  oprócz podstawowych  informacji takich jak podmiot 
wnioskujący, tytuł zadania  i cel,   dodatkowo zakres rzeczowy zadania, 
lokalizację, opis korzyści z realizacji zadania itp…

Radni uważają, że należy kontynuować  realizację  inwestycje drogowych   i nie 
muszą to być koniecznie nawierzchnie asfaltowe, ale na pewno  drogi  należy 
utwardzić.
Tylko co z drogami w miejscowościach, które nieprędko będą miały media, 
zapytał Mirosław Sobczak.

Zastępca Burmistrza -  właśnie wspólnie będziemy  rozpatrywać taki wniosek 
i po analizie zdecydujemy  o sposobie jego realizacji.

Komisja zwróciła się do p. Rafała Roguskiego z zapytaniem, czy może wycenić 
wstępnie  koszt inwestycji drogowych  wymienionych we  wniosku  formalnym 
( załącznik nr 1 ) i czy jest w stanie przedstawić zobowiązania w  zakresie 
inwestycji drogowych z  ubiegłego roku i jakie inwestycje można realizować  w 
2011 roku.
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 Rafał Roguski  odpowiedział, że nie jest w tej chwili w stanie wycenić 
wstępnie kosztów tych inwestycji, ponieważ musi zlecić kosztorysy .
Jeśli chodzi o zobowiązania z  2010 r. to opiewają na kwotę ok. 250 000  zł.
Inwestycje które mogą być realizowane w 2011 roku  i  mają pozwolenia na 
budowę, lub czekają na pozwolenia to:

1. kanalizacja deszczowa w ulicy Mickiewicza, Sienkiewicza , 
Kraszewskiego i Wiejskiej  w Tłuszczu, koszt kosztorysowy 2 300 000 zł,

2. kanalizacja deszczowa w ulicy Długiej ( do końca marca będzie 
dokumentacja) , koszt szacunkowy 1 000 000 zł.

3. Z  Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych będzie realizowana budowa ulicy 
Borówkowej w Chrzęsnem .Koszt  350 000 zł.

       Komisja wnioskuje o  przygotowanie przez pracownika  merytorycznego 
       szacunkowego kosztu realizacji inwestycji drogowych zgodnie z 
       załączonym wnioskiem nr 1. 

Włodzimierz Malinowski  w imieniu radnych okręgu wyborczego nr 1 i 3 prosi 
o wszczęcie przetargu na budowę wodociągów w ulicach : Kasprowicza i 
Zaściankowa osiedle Kolejowa oraz w ulicach:  Kościuszki, Grzelaka i w 
ulicach bez nazwy na  osiedlu Centrum.
Środki na w/w inwestycje są zabezpieczone w  planie wydatków majątkowych 
na 2011 r. w poz. 32 dział 900 rozdział 9001 § 6050 w kwocie 500 000 zł. 

Ad3. Komisja powróciła do tematu zgłoszonych przez dyrektorów szkół 
wniosków do budżetu gminy na 2011 r w sprawie zabezpieczenia środków na 
remonty, a szczególnie chodzi o wniosek  dyrektora szkoły podstawowej w 
Tłuszczu odnośnie realizacji  zaleceń Sanepid-u i wniosek dyrektora zespołu 
szkół w Mokrej Wsi odnośnie dodatkowych środków na  zaadaptowanie 
pomieszczeń na stołówkę  i kuchnię w szkole.
Komisja zwróciła się do pani Skarbnik z zapytaniem, czy są możliwości 
finansowe  realizacji tych inwestycji ? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że  w dniu jutrzejszym będzie uczestniczyła w 
spotkaniu Burmistrza z dyrektorami szkół i zapadną konkretne decyzje . 

Ad4. Komisja zaprosiła na posiedzenie Pana Jerzego Nowaka, aby wyjaśnił , jak 
rozlicza się realizację zgłaszanych awarii oświetlenia ulicznego ?

Pan Nowak wyjaśnił, że zgodnie z umową. Powiedział, że w wydziale 
znajduje się  rejestr zgłoszeń i  co drugi lub co trzeci dzień Pan Woźniak 
odbiera zgłoszenia i je realizuje, a następnie zgłasza, że naprawa została 
wykonana.

3



Jest coraz mniej zgłoszeń awarii i nie wpływają skargi od mieszkańców.

Wytworzyła się dyskusja, w wyniku której Komisja wnioskuje:
      aby Wykonawca po zrealizowaniu naprawy awarii oświetlenia, zgłosił do 
      wydziału p. Nowaka datę  naprawy.

Kamil Laskowski zwrócił się z zapytaniem do Pana Nowaka, czy jest możliwe 
wyeliminowanie parkowania na osiedlach samochodów ciężarowych ?

Pan Nowak odpowiedział, że w tek kwestii powinien się wypowiedzieć 
drogowiec . Z tego co wiem, to powinien być opracowany regulamin 
parkowania i wyznaczone parkingi.

Po przeprowadzonej dyskusji, Komisja postanowiła zwrócić się z wnioskiem:

o przygotowanie przez pracownika  merytorycznego opinii dotyczącej  
parkowania samochodów powyżej 3,5 tony na ulicach .

Komisja  zwróciła się do pani Skarbnik z następującymi pytaniami: 

1.czy może Pani  przedstawić stan zaległości finansowych odnośnie inwestycji  
drogowych?

Pani Skarbnik – nie w tej chwili, ponieważ muszę się przygotować.

2. wpłynęło od Burmistrza do Komisji pismo  o opinię w sprawie prośby  
Dziekana Wydziału Aktorskiego Wyższej Szkoły Komunikowania i Mediów 
Społecznych im. Jerzego Giedroycia w Warszawie z prośbą sfinansowania  
wydanej płyty upamiętniającej  życie i twórczości Krzysztofa Kamila  
Baczyńskiego, która została złożona na ręce ówczesnego Burmistrza Jana 
Krzysztofa Białka  i do tej pory kwestia ta nie została uregulowana. Pismo 
stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
Komisja zwraca się z zapytaniem, czy można zapłacić, skoro nie ma zawartej  
umowy?

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że nie można .

Komisja  wnioskuje o
 
            sprawdzenie , czy została zawarta umowa na opracowanie powyższego 
            przedsięwzięcia .
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3. czy nastąpiło już rozliczenie  zadania - zakupu samochodu i zbiorników do 
selektywnej zbiórki odpadów  realizowanego w ramach    PROW ?
Miał być zwrot  kwoty ok.  152 000 zł.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że była kontrola z Mazowieckiego Urzędu 
Wojewódzkiego i jest pozytywna opinia o zrealizowaniu powyższego wniosku i 
oczekujemy na zwrot tych środków.

4. czy te środki z rozliczenia PROW możemy przeznaczyć na zimowe 
utrzymanie?

Pani Skarbnik – na razie tych środków nie ma, i nie ma co dzielić. O ich 
przeznaczeniu zdecyduje Burmistrz. 
Odnośnie  rozliczenia dotacji na zimowe utrzymanie nie mogę się wypowiadać, 
dopóki nie przeprowadzę   dokładnej  analizy. 

Komisja przeprowadziła dyskusję i postanowiła na swoje następne posiedzenie 
zaprosić dyrektora ZGKiM w Tłuszczu.

5. jak często ustala się próg zadłużenia gminy?

Pani Skarbnik – przy zmianie budżetu, który wpływa na wynik finansowy 
gminy ( zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej ).
          
6. jaki jest procent ściągalności podatkowej ?

Pani Skarbnik – będzie to przedstawione przy sprawozdaniu z wykonania 
budżetu gminy za 2010 r. Omówimy to na spotkaniu w kwietniu.

Komisja zapoznała się z pismem mieszkańców  Sołectwa Miąse w sprawie 
wyjaśnienia przebiegu  ważności wyborów na Sołtysa w dniu 8 lutego br. wraz z 
wyjaśnieniem Sekretarza Gminy .
Pismo stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.
Komisja uznaje pismo mieszkańców za niezasadne i oczekuje w tej sprawie  
opinii Burmistrza i Pani Mecenas .
 
Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Tłuszcz na 2010 r, które stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokółu.

Następne posiedzenia Komisji ustalono na dzień 25 marca 2011r. godzina 9.00.
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Na tym protokół zakończono. 
                                                                       
                                                                       Przewodniczący Komisji
                                                                            Mirosław Sobczak 
                                                                        

*Dokument utworzony przez: Bożena Brzozowska

*Data utworzenia dokumentu: 28.3.2011r.

*Data publikacji:28.03.2011r. 12:30

*Publikował: Paweł Marcin Majewski
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